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Паралелният внос на лекарства в България - част от решението на проблема с 

недостига 
  

От Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства 

настояват за нормативни промени, които да отключат възможност за паралелна 

дистрибуция 
  

Доколко паралелният внос на лекарства в България може да се превърне в част от 

решението на проблема с недостига на някои медикаменти у нас, кои са 

предизвикателствата пред разширяването на паралелната дистрибуция в страната, какви 

са очакваните ползи от това и могат ли такива да извлекат пациентите и здравните 

фондове от паралелната дистрибуция на лекарства. Тези въпроси бяха поставени по 

време на кръгла маса "Насърчаване на паралелния внос в България", организирана от 

Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства (БАРПТЛ). 

Целта на паралелния внос е да бъде още един инструмент за разширяването на достъпа 

до лекарства и вече е на дневен ред и в Европейската комисия, и в България. У нас 

подобна стъпка е свързана с прецизирането и добавянето на текстове в 

законодателството, посочиха експертите от БАРПТЛ. 

Ето защо от Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства 

настояват за нормативни промени в някои здравни закони, които да отключат 

възможност за паралелен внос на медикаменти в страната. 

Паралелната дистрибуция в България се развива, отбеляза Христофор Иванов, 

председател на асоциацията - за четири години, откакто се прави паралелен внос у нас, 

той е нараснал в пъти. В началото четири продукта са били предмет на импорт, а към 

днешна дата вече има регистрирани 128 продукта от паралелен внос. В търговската 

мрежа обаче се предлагат само 75 от тях именно заради регулаторната пречка, обясни 

той. 

Когато едно лекарство не се внася в България, но го има на територията на ЕС, ние имаме 

възможностите на паралелната дистрибуция да го доставяме в България, така че 

пациентите да имат достъп до него и да не им се налага да пътуват или да прибягват до 

нерегламентирани практики, коментира Боряна Маринкова, изпълнителен директор на 

БАРПТЛ. 

Лекарствата от паралелен внос имат редица предимства, стана ясно по време на 

дискусията. Те са с по-ниска цена, а и чрез паралелен внос може да се реши проблемът с 

дефицита на определени медикаменти у нас. Тези препарати са с гаранция за произход, 

качество и безопасност на по-ниска цена, доставени от държави от ЕС, посочиха още от 

асоциацията. Те са с гарантиран произход, който е доказан и верифициран от две 

изпълнителни агенции по лекарствата – тази в държавата, от която се доставя и от 

Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ). 

Ползите от паралелния внос са и за пациентите, и за здравната система като цяло, 

отбелязаха експертите от асоциацията. Паралелната дистрибуция осигурява възможност 
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на българските пациенти да купуват същите оригинални и генерични лекарства на по-

ниски цени. Вносът е и решение на ситуации за недостиг и липса на медикаменти. 

Според БАРПТЛ бъдеща адекватна нормативна рамка би довела до ползи за пациентите 

и за обществените фондове, както и би разрешила голям брой от ситуациите с липса и 

недостиг на лекарствени продукти в България. Наред с това ще се увеличи достъпът на 

пациентите в България до разнообразието от медикаменти във всички страни от ЕИП, а 

не само регистрираните на местния пазар. 

И още - специалистите – лекари и фармацевти, ще могат да прилагат нужното лечение, а 

пациентите – ще намерят същия  лекарствен продукт в аптеката/болницата, без да има 

нужда да го доставят от други държави, посочиха от асоциацията. 

През последните три месеца на онлайн платформа за сигнализиране за липсващи 

лекарства са получени 182 сигнала за липсващи 120 продукта. Най-много са били 

сигналите от столицата, следвани от Нова Загора, Пловдив, Шумен и др. Обратна връзка 

- до 24 часа, са получили всички сигнали, показаха междинните резултати от анализа на 

Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарства. 

Според анализа причините за липсата на лекарствата у нас са основно заради 

преустановен внос, липса на регистрация, дерегистриране на продукта. Липсата на 

информация за наличност на лекарствен продукт е причина за 65% от сигналите. 20% са 

приключените случаи с предоставена информация къде лекарството е налично, а в над 

60% подателите са насочени към лекуващия ги специалист за адаптиране на терапията. 

В 53% от случаите решението е във вноса и бързите вътреобщностни доставки, каза 

Боряна Маринкова. 

Необходима е адекватна нормативна рамка, бързо издаване на разрешения за употреба, 

както и законови промени, за да се подобри достъпът до лекарства, обобщи Христофор 

Иванов. 

На кръглата маса стана ясно обаче, че все още няма икономически анализ за реалните 

ползи от разширяване на паралелния внос, който да аргументира бъдещи законови 

промени. 

По статията работиха: автор Евгения Маринова, редактор Виктория Тошкова 
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Паралелните търговци искат ремонт на цените 

Има промяна в страните донори на медикаменти, твърдят европейските 

дистрибутори 
  

Промени в наредбата за цените на медикаментите поискаха от Българската асоциация за 

развитие на паралелната търговия с лекарства (БАРПТЛ). Причината за това е, че 

сегашните правила в нея ограничават възможностите за внос на продукти с рецепта в 

страната. 

При 53% от случаите, в които пациентите не могат да намерят лекарства, става дума за 

такива, които са изтеглени от пазара или на които е преустановен вноса, отчетоха 

дистрибуторите. Наредбата за регулиране и регистриране на цените на лекарствата обаче 

от 2014 г. налага рестриктивен режим, който възпрепятства доставките им от 

паралелните търговци на конкурентни цени, смятат от БАРПТЛ. 

Причината е, че внос в момента не се 

взема автоматично регистрираната цена на производител, а се прави ново рефериране, 

което сваля стойностите на цените и създава двоен стандарт. Поради тази причина има 
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заведени дела във ВАС. Засега обаче няма окончателно решение. Заради тази 

несправедливост търговците ще настояват за промени директно в закона за лекарствата, 

така че да се улесни вноса. 

Паралелният внос може да понижи 

цените дори с 40%, но за бързината е ключът при преодоляването на недостиг на 

лекарства, смятат дистрибуторите. 

„Ние можем да осигурим при пълно спазване на закона и регулацията необходимите 

лекарства за 3 седмици, но е необходимо да бъдем чути и паралелният внос да бъде 

насърчен на национално ниво", заяви генералният секретар на ЕАЕРС Каспър Ърнст. 

Според него има и промени в каналите за паралелна търговия. 

В последните години източник на износ 

в над 50% са държавите с високи доходи с все по-сериозно участие на тези от 

Скандинавския регион, смята той. Данните на световната анализаторска компания IMS 

за 2016 г. показват друго. Основен източник на медикаменти на ниски цени остават 

държавите с ниски доходи, каквато е и България, а лекарствата от тях се продават в 

западните държави, където стойностите им обикновено са по-високи. 
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Реформата отложи преговорите за НРД 

Пратили сме покана до всички съсловни организации, но още нямаме отговор, казаха 

от НЗОК 
  

Здравната реформа отложи преговорите за нов национален рамков договор. 

Традиционно всяка година те започват с новия работен сезон през септември. През тази 

обаче на дневен ред се оказа реформата. 

Изпратили сме писма до всички съсловни организации, с които да ги поканим процесът 

да започне на експертно ниво, но засега нямаме отговор, казаха за clinica.bg от здравната 

каса. 

От Лекарския съюз с нетърпение очакваха 

започването на преговорния процес през есента, идеите за реформи на здравното 

ведомство обаче обезпокоиха съсловната организация заради опита тя да бъде извадена 

от преговорния процес на цени и обеми на медицинските дейности. Това остави на заден 

план и работата по новите правила на лечебните заведения догодина. 

Иначе сред идеите за промени на медиците 

беше изричното желание на БЛС в закона за бюджета на НЗОК да бъде забранено 

разместването на средства по параграфи, а да бъдат усвоявани в рамките на същата 

година. Повод за това изрично настояване стана излишъка при общопрактикуващите 

лекари за 2017 г., който се появи въпреки хроничната липса на направления. Също така 

от съсловната организация искаха да продължат и борбата с лимитирането на болниците. 

Този път се очаква да има доста нови моменти 

в работата на касата през 2019 г. Причината е, че новият й управител д-р Дечо Дечев 

обеща да представи стройна концепция за подобряване дейността на фонда както по 

отношение на контрола, така и промени в самото финансиране на медикаментите и 

дейностите. Крайният срок, за да ги обяви обаче е през октомври. 
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Изтеглят 8 лекарства от пазара през следващата година 
  

Альоша Шаламанов 
8 лекарства за остеопороза, хронична бъбречна недостатъчност, хепатит C, левкемия и 

други тежки заболявания скоро няма да се продават у нас. Повечето продукти ще бъдат 

изтеглени от пазара догодина. От Агенцията по лекарствата уточниха, че причините не 

са свързани с проблеми в качеството и безопасността на медикаментите. 

От началото на септември у нас не се продават две от лекарствата - за тежка остеопороза 

и хормонозаместителна терапия при жени с естрогенен дефицит. През октомври няма да 

се предлага и медикамент за онкоболни. 

Розалина Кулаксъзова - директор "Лекарствена информация и неинтервенционални 

проучвания", ИАЛ: "Няма никакви регулаторни проблеми с тези лекарствени продукти. 

Тоест проблеми с тяхното качество, ефиканост и безопасност. За пациентите няма 

никаква опасност. И тези продукти имат алтернативи за провеждане на лечението." 

От януари 2019-та ще спре и продажбата на медикамент за лечение на хронична 

бъбречна недостатъчност, който според Националния консултант по нефрология 

използват около половин милион души у нас. 

проф. Борис Богов - национален консултант по нефрология: "Заместители съществуват 

у нас и то не са малко. Терапията в никакъв случай няма да се промени - нито резултата 

от провежданата терапия." 

Догодина ще спре и продажбата на лекарства за левкемия и мигрена. Изтеглят се и 

медикаменти за лечене на хроничен хепатит C. 

д-р Иван Вецев: "За нас не е притеснително, тъй като няма проблем с лечението на тези 

пациенти към момента. Още повече, че медикаментите, с които те се лекуват към този 

момент няма да бъдат изтеглени преди новия продукт да получи реимбурсация." 

6 от медикаментите се заплащат частично или напълно от здравната каса. От там не 

отговориха колко пациенти ги използват. От Агенцията по лекарствата обясниха, че от 

началото на годината са получили уведомления за изтегляне на общо 17 медикамента. А 

най-честите причини са липса на интерес към тях и промяна на портфолиото на 

компаниите. 

  

      VINF  14:36:32  19-09-2018 

      PP1433VI.016 

      МС - решение - стипендиантски програми 

      

      Агенцията за ядрено регулиране и Националният съвет по цени и 

реимбурсиране на лекарствени продукти обявяват стипендиантски програми 

      

      София, 19 септември /екип, БТА/ 

          Правителството прие Списък на специалностите, за които в отделните 

администрации съществува недостиг на експерти и за които могат да се предоставят 

стипендии през 2019 г. Това съобщи пресслужбата на кабинета. 

          По този начин за втора поредна година продължава стипендиантската програма в 

държавната администрация, която е регламентирана в Закона за държавния служител. 

Основната цел е администрациите да привличат нужните им кадри още преди да са 

завършили образователно-квалификационната си степен, а веднага след това да могат да 

започнат работа по служебно правоотношение, допълват от МС. 
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          За избраните в списъка специалности повече от 18 месеца не са намерени 

подходящи кандидати чрез конкурс или по реда на чл. 81а от ЗДСл. През 2019 г. 

стипендиантски места ще обявят Агенцията за ядрено регулиране и Националният съвет 

по цени и реимбурсиране на лекарствени продукти в областите ядрена техника и 

енергетика, ядрена сигурност, ядрена физика и технологии, безопасност и 

разпространение на ядрени материали и компютърно и софтуерно инженерство, 

уточняват от правителствената пресслужба. 
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Фирма от Габрово обжалва поръчка за електронни услуги в здравеопазването 
  

Фирма от Габрово е обжалвала обществената поръчка, обявена през август от 

Министерството на здравеопазването, която е част от проекта за въвеждане на 

електронни услуги в сектора. 

С жалбата е поискано допускане на временна мярка "спиране на процедурата", съобщава 

министерството. Видно от публичния регистър на Комисията за защита на 

конкуренцията, към настоящия момент все още не е образувано производство, с оглед на 

което процедурата не е спряна, допълва министерството. 

Това може да стане, след като Министерството на здравеопазването бъде уведомено за 

образуване на производство от Комисията за защита на конкуренцията. 

Министерството на здравеопазването се надява жалбата да не застраши изпълнението на 

проекта. 

От регистъра на антимонополната комисия се вижда, че подателят на жалбата е "Стемо" 

ООД от Габрово. В Търговския регистър е записан широк спектър на дейност на 

компанията. 
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Ваксини без пари за пенсионерите 

Четири грипни вируса ни атакуват от октомври 
  

Пенсионерите над 65 г. ще бъдат имунизирани срещу грип безплатно. Това обаче ще 

стане от есента на 2019 г. Кампанията е част от Националната програма за превенция на 

заболяването, разработена от правителството, съобщи зам.-шефът на здравната комисия 

в парламента д-р Лъчезар Иванов. Той уточни, че ваксината няма да е задължителна, а 

препоръчителна. От Световната здравна организация препоръчват обхватът на 

имунизация да обхване 75% от възрастните, хронично болните и децата, а у нас на 100 

души се ваксинират едва 2,4. Вирусите ще ни връхлетят още през октомври, каза проф. 

Нели Корсун, завеждаща Националната референтна лаборатория "Грип и остри вирусни 

инфекции". Освен познатите "Пукет" и "Мичиган", ще ни атакуват и два нови щама - 

"Сингапур" и "Колорадо". 

 

  

http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/zdrave/2018/09/19/3313644_firma_ot_gabrovo_objalva_poruchka_za_elektronni_uslugi/
https://www.dnevnik.bg/zdrave/2018/09/19/3313644_firma_ot_gabrovo_objalva_poruchka_za_elektronni_uslugi/
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БЛС поиска да му бъде дарена сградата на ул „Велико Търново" 
  

Румен Златански 
Районната колегия на Българския лекарския съюз в Пловдив поиска от Общинския съвет 

на града да му бъде дарена сградата на ул „Велико Търново" №9, която ползва в момента. 

Това се казва в специално писмо, подписано от председателя на РК на БЛС д-р Атанас 

Калчев, адресирано до Общинския съвет. В него се казва, че БЛС в качеството си на 

нормативно призната представителна организация на съответното професионално 

съсловие в страната е нормативно овластена и ангажирана с регулирането на 

обществените отношения в Република България в сферата на здравеопазването. По 

своята правна природа БЛС и неговите регионални подразделения са юридически лица с 

нестопанска цел, осъществяващи дейност в обществена полза и с функционално 

определени от закона правомощия. В това им качество държавата им е делегирала и 

определени административни и регулаторни правомощия. БЛС упражнява своята 

дейност по места чрез своите регионални поделения - районни колегии, които от своя 

страна са юридически лица. 

Седалището на РК на БЛС-Пловдив е с адрес на управление ул. "Велико Търново" № 9. 

Сградата, в която се помещаваме, е общинска частна собственост (Акт № 84/1998 г.) и 

ни е предоставена от Община Пловдив в изпълнение на § 1 от ПЗР на ЗСОЛЛДМ. 

Първоначално това е станало чрез учредяване на право на ползване (по Решение № 358 

от 18.121998г. на ОбС съвет - Пловдив), а понастоящем по силата на договор за наем. За 

времето, през което сме ползвали общинския имот, сме се доказали като добри стопани 

по отношение на имота - бяха извършени няколко сериозни ремонта, които 

благоустроиха сградата. С грижата на добър стопанин се поддържа и дворното 

пространство, се твърди в писмото на съсловната организиция до местния парламент. 

Във връзка с горното РК на БЛС - Пловдив, с решение №10 от Отчетно изборно събрание 

от 7 март 2018 г., има желание основно да реновира предоставения ни общински имот, 

като запазим автентичния облик на сградата, така щото същата да се превърне в един 

естествен координационен център за обществени и професионални инициативи в 

областта на здравеопазването и здравната информация. 

С оглед правния статут на организациите ни те имат възможност да бъдат финансирани 

по европейски програми и донорски механизми. За целта обаче ни е необходимо и да 

имаме съответните на тези програми правомощия по отношение на имота. Ето защо 

изразяваме желанието си да ни бъде дарена сградата, което ще ни даде възможност да 

защитим пред европейските институции проектните си инициативи в най-пълна степен, 

завършват писмото си пловдивските лекари. 

Очаква се и позицията на Районната колегия на Българския зъболекарски съюз в 

Пловдив. 

 


